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Rada Miejska w Krobi 

 

ProtokóB nr LVIII/2023 
 

LVIII Sesja w dniu 20 kwietnia 2023  r. 

Obrady rozpocz�to 20 kwietnia 2023 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 16:25. 
Sesji przewodniczyB Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda.                                                  
 

W posiedzeniu wzi�Bo udziaB 14 radnych, 1 nieobecny radny Marian Toporowicz.  

Obecni: 

1. Lech Bem 

2. Mariusz Duda 

3. Jerzy GaB�zewski 
4. SBawomir Gembiak 

5. Maciej Jakubczak 

6. Grzegorz Jesiak 

7. Patrycja KapaBa 

8. Jan MikoBajczak 

9. Roman Olejniczak 

10. Izabela PazoBa 

11. Krzysztof Perdon 

12. Genowefa SkrobaBa 

13. Renata Szulc 

14. Leszek WBodarczyk 

Nieobecny Marian Toporowicz 

Ponadto w sesji uczestniczyli :                                                                                                                           

1.   Aukasz Kubiak - Burmistrz Krobi    

2.   MichaB Listwoń – Z-ca Burmistrza                                                                                                             

2.   Damian Walczak - Skarbnik Gminy                                                                                                                 

3.   Zaproszeni go\cie.                    
 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 
Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na LVIII sesji Rady Miejskiej. Witam Pana 
Burmistrza wraz ze wspóBpracownikami. Witam Dyrektorów i Kierowników jednostek 
organizacyjnych Gminy. Witam oczywi\cie Państwa Radnych oraz wszystkie osoby, które 
zdecydowaBy si� \ledzić nasze obrady w internecie. Szanowni Państwo, podczas dzisiejszej 
sesji mamy obecnych 13 radnych, w związku z tym sesja jest wBadna podejmować uchwaBy. 
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
1. Otwarcie i sprawdzenie obecno\ci radnych. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyj�cie protokoBu z LVII sesji.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych 

w okresie mi�dzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z dziaBalno\ci Burmistrza Krobi w okresie mi�dzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie  opisowe z dziaBalno\ci  Miejsko–Gminnego  O\rodka  Pomocy  SpoBecznej 
w Krobi za 2022 rok, sprawozdanie opisowe z dochodów Miejsko–Gminnego  O\rodka  
Pomocy  SpoBecznej w Krobi oraz sprawozdanie finansowe z realizacji Gminnego Programu 
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Profilaktyki i PrzeciwdziaBania Alkoholizmowi oraz Gminnego Programu PrzeciwdziaBania 
Narkomanii  za rok 2022. 

7.  Rozpatrzenie  projektu  uchwaBy w  sprawie  zmiany  UchwaBy   Nr LV/467/2023 Rady  
Miejskiej  w  Krobi  z  dnia 27 stycznia  2023 r.  w  sprawie  przyj�cia regulaminu utrzymania 
czysto\ci i porządku na terenie gminy Krobia. 
8.  Rozpatrzenie  projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy  Nr LIV/458/2022 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2023 – 2031. 

9.  Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud}etowej Gminy  Krobia na 
rok 2023. 

10.  Wolne gBosy i wnioski.  
11.  Zakończenie. 
 

3. Przyjęcie protokoBu z LVII sesji. 
ProtokóB byB wyBo}ony w biurze Rady. Mogli\cie si� Państwo z jego tre\cią zapoznać. Czy 
kto\ z Państwa ma uwagi co do jego zapisów? Nie widz� zgBoszeń. W związku z tym 
proponuj�, }eby\my przeszli do gBosowania nad przyj�ciem protokoBu z LVII sesji. 
GBosowano w sprawie: przyj�cia protokoBu z LVII sesji. 
Wyniki gBosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Leszek WBodarczyk 

NIEOBECNI (2) Marian Toporowicz, Krzysztof Perdon 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych                          

w okresie międzysesyjnym. 
Informacja stanowi zaBącznik nr 1 do protokoBu. 
W tym okresie od ostatniej sesji do dzi\ okre\lone dziaBania byBy prowadzone przez 
Przewodniczącego. Mieli\cie Państwo informacje ju} na tabletach wcze\niej. Czy kto\                          
z Państwa chciaBby zadać pytanie dotyczące tego co tam si� znalazBo? Nie widz�. 
 

5. Sprawozdanie z dziaBalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 
Sprawozdanie stanowi zaBącznik nr 3 do protokoBu. 
I podobnie jak w przypadku Przewodniczącego w punkcie 5 mamy sprawozdanie Burmistrza. 
Czy kto\ z Państwa ma pytania do tre\ci sprawozdania, które przedstawiB Pan Burmistrz. Nie 
widz�. 
 

6. Sprawozdanie opisowe z dziaBalności Miejsko–Gminnego Ośrodka Pomocy SpoBecznej 
w Krobi za 2022 rok, sprawozdanie opisowe z dochodów Miejsko–Gminnego Ośrodka 
Pomocy SpoBecznej w Krobi oraz sprawozdanie finansowe z realizacji Gminnego 
Programu Profilaktyki i PrzeciwdziaBania Alkoholizmowi oraz Gminnego Programu 
PrzeciwdziaBania Narkomanii za rok 2022.  
Sprawozdanie stanowi zaBącznik nr 5 do protokoBu. 
W formie prezentacji prosz� o przedstawienie tego sprawozdania Panią Kierownik Edyt� 
Rokicką. 

      Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy SpoBecznej w Krobi Edyta Rokicka: 
      Szanowni Państwo. przedstawiam Państwu sprawozdanie z dziaBalno\ci Miejsko- Gminnego 

O\rodka Pomocy SpoBecznej w Krobi  za rok 2022. Drodzy Państwo, w roku wydatkowana 
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kwota, którą O\rodek Pomocy SpoBecznej przeznaczyB na ró}nego rodzaju zasiBki dla 
mieszkańców to 24.217.467,51 zB, z czego w tej kwocie zawierają si� dotacje na realizacj� 
zadań z zakresu administracji rządowej, dotacje na realizacj� zadań wBasnych, projekt unijny 
Krobskie Centrum UsBug SpoBecznych oraz \rodki z bud}etu gminy czyli tak zwane \rodki 
wBasne. Je}eli chodzi o osoby, rodziny korzystające ze \wiadczeń Pomocy SpoBecznej, to 
pozwoliBam sobie zrobić takie porównanie w latach 2020-2022 i tutaj mo}na jednoznacznie 

stwierdzić, }e ta liczba osób nie zmienia si�. Mniej wi�cej jest na tym samym poziomie 
zarówno i w rodzinach, jak i liczbach osób w rodzinach. Tak}e korzystających mamy na tym 
samym poziomie. Najcz�stsze powody przyznania pomocy w O\rodku Pomocy SpoBecznej w 
2022 roku to ju} te} niezmiennie od wielu lat to dBugotrwaBa lub ci�}ka choroba, 
niepeBnosprawno\ć, dalej bezrobocie, ubóstwo, bezradno\ć w sprawach opiekuńczo-

wychowawczych, tutaj mamy dwadzie\cia dwie rodziny, alkoholizm i bezdomno\ć pi�ć osób. 
Są to gBównie osoby, które są umieszczone są w noclegowniach, czy te} w schroniskach dla 
osób bezdomnych. O\rodek Pomocy SpoBecznej zajmuje si� mi�dzy innymi wypBacaniem 
zasiBków. ZasiBki jakie oferujemy naszym mieszkańcom, to zasiBek staBy, okresowy, specjalny 
zasiBek celowy. Te} tutaj pozwoliBam sobie zrobić takie porównanie. Lata 2020-2022 tutaj 

najwi�kszy wzrost mamy na zasiBkach staBych, są to zasiBki wypBacane osobom z 
niepeBnosprawno\ciami, które nie mają prawa do innych \wiadczeń, do emerytury, czy  renty. 

Kolejnym programem, który te} realizujemy w O\rodku Pomocy SpoBecznej to program 
„PosiBek w szkole i w domu”. W ramach tego programu mo}emy mieszkańcom zaoferować 
zasiBki celowe z przeznaczeniem na zakup }ywno\ci, opBacanie posiBku dzieciakom w szkole i 
w przedszkolach oraz \wiadczenia rzeczowe czyli to jest taka forma pomocy na rachunek. 
Czyli klient idzie do sklepu, pobiera ró}ne produkty, a my pBacimy rachunek. Czyli taka 
forma rzeczowa pomocy. Je}eli chodzi o liczb� osób, rodzin, które korzystają z tego typu 
\wiadczeń, to te} mniej wi�cej ksztaBtuje si� ona na tym samym co w latach 2020-2022. Je}eli 
chodzi o kwoty wydawane na realizacj� tego programu, to lata 2020-2022 wskazują na to, }e 
wydatkujemy to \wiadczenie w podobnych kwotach. W 2021 byBo troszeczk� wi�cej ni} w 
2022, ale generalnie są to kwoty rz�du wBa\nie 230.000 zB. O\rodek Pomocy SpoBecznej 
zajmuje si� równie} pomocą osobom starszym, niepeBnosprawnym, zale}nym. Rok 2020, 
zresztą jak  poprzednie lata i teraz na bie}ąco, to kierowanie oraz ponoszenie odpBatno\ci za 
pobyt w Domach Pomocy SpoBecznej Chumi�tki, Pakówka, Osiek, ChwaBkowo, Rogowo. W 
2022 roku mieli\my umieszczonych w Domach Pomocy SpoBecznej 21 osób. Aktualnie liczba 
ta wzrosBa ju} do 24 osób. Koszt, który ponosimy za pobyt naszych mieszkańców DPS-ach to 

prawie 800.000 zB w 2022 roku. Proponujemy jeszcze mieszkańcom usBugi opiekuńcze, 
specjalistyczne usBugi opiekuńcze. Tutaj te} koszty są do\ć du}e, bo prawie 130.000 zB 
wydatkowali\my w 2022 roku. OdpBatno\ć za usBugi opiekuńcze jest do\ć wysoka, bo to 37 zB 
na godzin�, tak}e te koszty te} rosną. Z form, za które nie pBacą mieszkańcy są to bezpBatne 
formy pomocy, to opieka wytchnieniowa, asystent osobisty osoby niepeBnosprawnej. Są to 
programy dofinansowywane w caBo\ci przez ministerstwo. Te} realizowali\my je w 2022 
roku. Obecnie te} podejmowali Państwo uchwaB� w ubiegBym miesiącu, te} dotyczące tych 
dwóch form pomocy. I te} od maja zaczynamy realizować te usBugi. Gmina Krobia, a 
dokBadnie dziaB \wiadczeń rodzinnych w Miejsko-Gminnym O\rodku Pomocy SpoBecznej 
zajmuje si� równie} wypBacaniem \wiadczeń rodzinnych czyli tu są zasiBki rodzinne, plus 
dodatki, \wiadczenia piel�gnacyjne. WypBacamy równie} fundusz alimentacyjny osobom, 
które nie dostają alimentów od partnera, od maB}onka, maB}onki. Dodatki mieszkaniowe. 
Tutaj te} patrząc na lata mamy w 2022 roku wzrost poniewa} zmieniBy si� kryteria 
przyznawania tej formy pomocy. Tak}e przy przeliczaniu dodatku mieszkaniowego te} te 
kwoty si� zwi�kszają. Kwota zasiBki ro\nie i wi�cej osób jest uprawnionych do tej formy 
pomocy. Dodatek energetyczny w 2020 roku byB, w 2021 te}. W 2022 roku }e tak powiem 
kolokwialnie wypBacili\my taką reszt� bo to decyzje byBy przyznawane na póB roku i aktualnie 
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nie ma ju} tego dodatku. Ale w 2022 roku mieli\my dodatek osBonowy, czyli taka 
rekompensata ponoszona za odpBatno\ci za gaz, prąd. Kwota \wiadczeń, które wypBacili\my 
to ponad 1.000.000 zB. W 2022 roku realizowali\my równie} dwa programy rządowe. 
WypBacali\my dodatek w�glowy i drugi dodatek dofinansowanie do innych {ródeB ciepBa czyli 
dla osób, które opalaBy swoje domy drewnem opaBowym, peletem, innym rodzajem biomasy i 
jeszcze tam byB gaz LPG. Je}eli chodzi o dodatek w�glowy to kwota wypBaconych \wiadczeń 
to prawie 6.600.000 zB. Je}eli mówimy o liczbie wniosków to byBo to ponad 2.500. Je}eli 
chodzi o drugi dodatek to prawie 200.000 zB zostaBo to wypBacone i wniosków mieli\my tam 
okoBo 130. [wiadczenie wychowawcze czyli tak zwane 500+ ostatnio realizowane w 
ubiegBym roku, byBo to wBa\ciwie póBrocze, bo do maja wypBacali\my jeszcze jako Gmina to 
\wiadczenie. Od czerwca 500+ przeszBo do ZUS-u i teraz ZUS zajmuje si� wypBatą tego 
\wiadczenia, a u nas jeszcze caBy czas ono i tak istnieje poniewa} są takie zalegBo\ci jeszcze, 
koordynacje, które zachodziBy gdzie\ w latach poprzednich. Jeszcze Wielkopolski Urząd 
Wojewódzki podejmuje ró}nego rodzaju decyzje i my spBacamy ró}ne pozostaBo\ci. 2022 rok 
to równie} wojna na Ukrainie i dziaB po\wi�cony pomocy cudzoziemcom. WypBacali\my 
\wiadczenia pieni�}ne z tytuBu zapewnienia zakwaterowania i wy}ywienia obywatelom 
Ukrainy, tak zwana „czterdziestka” czyli 40 zB na dzień dla osoby, która przyj�Ba do siebie 
Ukraińca i zapewniBa mu zakwaterowanie i wy}ywienie. Dalej jednorazowe \wiadczenie 300 
zB dla obywatela Ukrainy, dla ka}dego, który przekroczyB granic� po 24 lutym, to ka}dy mógB 
liczyć te} na takie \wiadczenie. [wiadczenia rodzinne dla obywateli Ukrainy wypBacamy. 
Nast�pnie opBacamy posiBki w szkole, w przedszkolu dla dzieci i mBodzie}y z Ukrainy. 
Zapewniali\my pomoc psychologiczną dla obywateli Ukrainy. Ostatni punkt to zakup 
materiaBów i wyposa}enia. Tutaj te} zmuszeni byli\my niektóre rodziny wesprzeć formą 
zakupów, poduszek, koBder czy te} }ywno\ci. Za wszystkie te kwoty otrzymujemy zwrot, 

tak}e nie są to \rodki wBasne, tylko te} \rodki dofinansowane. Kolejny dziaB w O\rodku 
Pomocy wspieranie rodzin. Mamy zatrudnionego asystenta rodziny, który pracuje z rodzinami 
najbardziej dysfunkcyjnymi, z rodzinami z problemami opiekuńczo-wychowawczymi, W 

2022 roku wsparciem obj�tych byBo 13 rodzin. Jeszcze ponosimy koszty umieszczenia 7 
dzieci w rodzinach zast�pczych. To są gBównie rodziny spokrewnione, jest te} jedna rodzina 
zawodowa i odpBatno\ć za umieszczenie dziecka w rodzinie zast�pczej, ale tak}e w Domu 
Dziecka, te} to jest koszt, który le}y po stronie Gminy. Du}y dziaB ochrona zdrowia czyli caBa 
profilaktyka, zwalczanie narkomanii, przeciwdziaBanie alkoholizmowi. W ubiegBym roku 
mieli\my kwot� prawie 350.000 zB. Na tą kwot� skBadaBa si� caBa obsBuga gminnej komisji 
rozwiązywania problemów alkoholowych, dofinansowywanie wszelkiego rodzaju imprez, 
tak}e te} kulturalnych, wspieranie rodzin, tak}e organizowanie ró}nych uroczysto\ci dla 
rodzin, te} wsparcie punktu konsultacyjnego czyli dost�pno\ć do pomocy terapeutycznej, do 
prawnika, do psychologa, caBa akcja lato, akcja ferie. Tak}e w tych \rodkach zawierają si� te 
wszystkie wydatki. Je}eli chodzi o pozostaBą dziaBalno\ć w O\rodku Pomocy SpoBecznej to 
wspieranie klubu ZBota Jesień, który w tym roku b�dzie obchodziB swoje 40-lecie istnienia. 

Mamy te} klub Senior Plus w Pudliszkach, który raz lepiej, raz gorzej, ale tak}e funkcjonuje, 
Gminną Rad� Seniorów, która te} jest pod skrzydBami O\rodka Pomocy SpoBecznej, Krobskie 
Centrum UsBug SpoBecznych. Uczestniczyli\my te} w corocznej akcji MikoBaje 2022, czyli 
zorganizowaniu paczek dla najubo}szych mieszkańców, ale te} gBównie dla samotnych 
seniorów. Program Operacyjny Pomoc |ywno\ciowa, czyli 200 osób, których jest obj�tych 
tym programem. To jest taka pomoc rzeczowa, którą mieszkańcy otrzymują i wydawaniem tej 
}ywno\ci zajmuje si� Fundacja „Sąsiedzi Sąsiadom”. Gmina Krobia i Miejsko-Gminny 

O\rodek Pomocy SpoBecznej te} byli\my liderem projektu w ramach \rodków 
wyszehradzkich „Budowanie mostu zamiast granic”. Tak}e projekt te} ju} si� w tym roku 
zakończyB. Nie ponosili\my }adnych kosztów z tego tytuBu gdy} w caBo\ci byB to projekt 
dofinansowany z Funduszu Wyszehradzkiego. Zapewniali\my schronienie osobom 
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bezdomnym i wypBacali\my stypendia socjalne czyli tak zwaną pomoc materialną dla 
uczniów. Teraz troch� przyjemniej si� zrobi, tu kilka zdj�ć wBa\nie z funkcjonowania klubu 
ZBota Jesień i ich cotygodniowe czwartkowe spotkania w Krobskim Centrum UsBug 
SpoBecznych. Tak}e frekwencja coraz bardziej dopisuje. Te} okoBo 40, 50 osób uczestniczy w 
takich spotkaniach w czwartkowych. Tutaj te} kolejne zdj�cie ze spotkania klubu wBa\nie 
ZBota Jesień. Gminna Rada Seniorów w Krobi nowo utworzona w czerwcu 2022 roku. SkBad 

w zasadzie si� nie zmieniB aczkolwiek doszBo kilka nowych osób, tak}e jest to te} ciaBo 
doradcze seniorów, którzy wspierając organizacje reprezentują Gmin� Krobia te} na zewnątrz 
jako wBa\nie grup� seniorów. I Krobskie Centrum UsBug spoBecznych. Tutaj organizowane są 
ró}nego rodzaju pikniki, festyny Stara Gazownia Bączy pokolenia. Coroczny piknik, który 
organizujemy we wspóBpracy z seniorami i [rodowiskowym Domem Samopomocy. W 
Krobskim Centrum UsBug SpoBecznych mamy utworzone mieszkania chronione i 
wspomagane. Jedno chronione, jedno jest wspomagane. W mieszkaniu chronionym aktualnie 

mamy jedną panią z trójką dzieci, we wspomaganym mamy trzy osoby umieszczone, tak}e 
te} to nam  pomaga w naszych dziaBaniach, }e te} nie musimy osób kierować gdzie\ do 
noclegowni, czy do BOIK-u tylko tutaj mamy swoje jakie\ takie pomieszczenia, mieszkania 
gdzie mo}emy skierować osoby. Klub Seniora, który funkcjonuje przy Krobskim Centrum 
UsBug SpoBecznych i ró}nego rodzaju zaj�cia. Tu akurat mamy na zdj�ciu zaj�cia 
r�kodzielnicze z makramy, tam bodaj}e terapia, warsztaty kulinarne, które te} si� cieszą 
du}ym powodzeniem. Tak wi�c codziennie jaki\ inny rodzaj zaj�ć odbywa si� wBa\nie w 
Krobskim Centrum UsBug SpoBecznych. Zaj�cia relaksacyjne, mamy pi�kną sal� do zaj�ć 
sensorycznych, tak}e te} mo}emy z niej korzystać. Sala, w której mo}na si� wyciszyć, 
zrelaksować, skorzystać z aromaterapii i ró}nego rodzaju efektów \wietlnych. Zaj�cia 
sportowe, tu akurat mamy jog�, te} jest raz w tygodniu Zumba, zaj�cia rehabilitacyjne w 
bogato wyposa}onej sali rehabilitacji. Dwa razy w miesiącu seniorzy wyje}d}ają na basen do 
Gostynia, tak}e te} zaj�cia z instruktorem. Mamy wann� z hydromasa}em, z której te} 
mo}emy korzystać w KCUS-ie. Kabina UGUL, która te} sBu}y seniorom, wszystko pod 
okiem rehabilitantki. Tak wi�c nie bierzemy odpowiedzialno\ci za jakie\ tam krzywdy, w 
ka}dym razie rehabilitant fachowo sprawdza si� tutaj. Wyjazdy naszych seniorów, tu akurat 
mamy zdj�cie ze stra}y gdzie seniorzy zwiedzają, byli te} w nowej Komendzie Policji, byli w 

stra}y, ró}nego rodzaju wycieczki, wizyty studyjne, zaj�cia w MaBym Koperniku. W 
Krobskim Centrum UsBug SpoBecznych mamy równie} Dzienny Dom Pomocy, który 
prowadzony jest przez [rodowiskowy Dom przez Starostwo Powiatowe. Tak}e tu jest pomoc 
skierowana gBównie do osób niepeBnosprawnych, którzy te} korzystają z ró}nego rodzaju 
zaj�ć. [rodowiskowy Dom Samopomocy bardzo fajnie integruje si� te} ze \rodowiskiem 
senioralnym. Tutaj te} zdj�cia z jednej z takich imprez, bodaj}e czytanie jaki\ wierszy z 
okazji chyba jesieni. Klub Senior+ w Pudliszkach i zaj�cia r�kodzielnicze, które odbywają si� 
na ten moment dwa razy w miesiącu. Są te} tam zaj�cia na siBowni i te} dwa razy w tygodniu 
mogą seniorzy skorzystać z  siBowni w Pudliszkach. Zadania O\rodka, które nale}y 
zrealizować w najbli}szym czasie to na pewno pozyskiwanie \rodków na realizacj� nowych 
zadań i tych obecnych, poniewa} kończy nam si� projekt wBa\nie Krobskie Centrum UsBug 
SpoBecznych we wrze\niu, wi�c musimy szukać kolejnych \rodków, aby zaj�cia mogBy si� 
tam odbywać. Aktywizacja spoBeczno-zawodowa klientów O\rodka poprzez kierowanie do 
uczestnictwa w Centrum Integracji SpoBecznej. Podnoszenie kwalifikacji zawodowych kadry 
O\rodka. Realizacja programów profilaktycznych. Podejmowanie dziaBań na rzecz seniorów 
w gminie Krobia. Propagowanie dalej Krobskiej Karty Seniora.  Tak jak wcze\niej mówiBam 
Krobskie Centrum UsBug SpoBecznych i dalsze pomysBy, a}eby usBugi tam \wiadczone byBy 
dalej na tak wysokim poziomie jak obecnie. Opieka wytchnieniowa edycja 2023. Asystent 

osobisty osoby niepeBnosprawnej edycja 2023, to te} ju} o tym wcze\niej mówiBam. Projekt 
mi�dzynarodowy te} teraz w marcu si� wBa\ciwie ju} nam kończy, ale my\l�, }e b�dziemy 
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mo}e jako ju} teraz partnerzy, ju} nie jako lider, aplikować dalej o jakie\ \rodki 
wyszehradzkie. Dalsze dziaBania na rzecz osób przybyBych do gminy Krobia w związku z 
konfliktem zbrojnym na Ukrainie. No i nowe wyzwanie, które niedBugo nas czeka, czyli 
powstanie na Wyspie Kasztelańskiej \wietlicy \rodowiskowej i klubów wsparcia rodziny. 
Tak}e te} tutaj kolejna forma dziaBań usBug, które b�dziemy mogli skierować do naszych 
mieszkańców. Bardzo dzi�kuj� za uwag�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

      Dzi�kuj� Pani Kierownik za prezentacj�, za komentarz do sprawozdania, które tak}e zostaBo 
przedstawione na poBączonych komisjach Rady Miejskiej w poniedziaBek. Państwo Radni te} 
mieli okazj� zabierać gBos i podyskutować na temat tre\ci tego sprawozdania. Czy kto\ z 
Państwa Radnych chciaBby jeszcze dodatkowo zabrać gBos? Tak prosz� bardzo Radny Jan 
MikoBajczak. 

      Radny Jan MikoBajczak: 
      Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Pani Dyrektor. ChciaBbym zapytać, w pewnym 

miejscu w jednej rubryce podaBa Pani informacj�, }e na terenie gminy Krobia mamy 47 osób 
bezrobotnych. My\l�, }e mamy dzisiaj takie czasy, }e wielu pracodawców szuka pracy. 
ChciaBbym zapytać jakie kryteria trzeba speBnić, }eby być uznanym osobą bezrobotną? Bo 
my\l�, }e to są osoby w wi�kszo\ci takie, które nie chcą pracować. Dzi�kuj� bardzo.  

      Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy SpoBecznej Edyta Rokicka: 
      Panie Radny, Szanowni Państwo. Je}eli chodzi o tą liczb�, którą wykazaBam - bezrobocie 47 

rodzin, wystarczy, }e jeden czBonek rodziny jest bezrobotny. No jest to liczba osób, które 
skorzystaBy gdzie\ tam z pomocy i jeden czBonek rodziny byB bezrobotny zarejestrowany w 
Powiatowym Urz�dzie Pracy. Tak}e to kryterium zarejestrowania musi być, a to, }e kto\  
pracuje dorywczo na przykBad i mu si� mo}e dobrze powodzi, no to tak za bardzo nie mamy 
na to wpBywu. Tak}e generalnie stąd to bezrobocie w ten sposób wykazujemy. Taka jest 
definicja bezrobotnego, je}eli chodzi o ustaw� o pomocy spoBecznej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

      Czyli bardziej statystyczna, ni} realna. 
      Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy SpoBecznej Edyta Rokicka: 
      Zarejestrowany w Powiatowym Urz�dzie Pracy. Dzi�kuj�.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo. Czy kto\ jeszcze z Państwa? Nie widz� zgBoszeń. Dzi�kuj� Pani Kierownik  
za zabranie gBosu, za przedstawienie sprawozdania. 
Na sal� obrad przybyB radny Krzysztof Perdon.  
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LV/467/2023 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 r. w sprawie przyjęcia regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Krobia. 
I w związku z tym projektem uchwaBy w pierwszej kolejno\ci prosz� o zabranie gBosu 
Naczelnika Pana Marcina Krzy}ostaniaka. 

      Naczelnik WydziaBu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej Marcin Krzyżostaniak: 
      Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. UchwaBa dotycząca zmiany regulaminu utrzymania 

czysto\ci i porządku na terenie gminy, który zostaB przyj�ty przez Rad� Miejską w Krobi 27 
stycznia 2023 roku. Wprowadzenie zmiany wynika z rozstrzygni�cia nadzorczego Wojewody 
Wielkopolskiego, który wskazaB, i} w paragrafie trzecim w ust�pach 1, 2 i 3 nie powinny 
pojawić si� zapisy dotyczące utrzymania czysto\ci na terenach publicznych, które stanowią 
drogi dla pieszych. Wynika to z faktu, i} zgodnie z artykuBem 5 ustawy o utrzymaniu 
czysto\ci i porządku kwestia ta zostaBa uregulowana w ustawie. W związku z tym Rada 
Miejska ma tylko uprawnienia do okre\lania zasad utrzymania czysto\ci i porządku na innych 
terenach publicznych ni} drogi piesze.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Naczelniku. ChciaBem poinformować Państwa, }e Komisja Rolnictwa i 
Rozwoju Gminy na temat tego projektu wypowiedziaBa si� pozytywnie opiniując go 
jednogBo\nie „za” przyj�ciem. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos, zadać 
pytanie dotyczące projektu? Nie widz� zgBoszeń. W związku z tym dzi�kuj� Panie Marcinie 
za przedstawienie uchwaBy. Zapraszam Państwa w takim razie do gBosowania. 
GBosowano UchwaBę Nr LVIII/499/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 kwietnia               
2023 r. w sprawie: zmiany UchwaBy Nr LV/467/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 
stycznia 2023 r. w sprawie przyj�cia regulaminu utrzymania czysto\ci i porządku na terenie 
gminy Krobia. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14)  Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej 
Jakubczak, Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela 
PazoBa, Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Leszek WBodarczyk 

NIEOBECNI (1) Marian Toporowicz 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031. 

I o zabranie gBosu prosz� Pana skarbnika Damiana Walczaka. 
      Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

      Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Projekt 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest związany ze zmianą zaBącznika numer 1, 
który to zaBącznik 1 zmienia si� w zakresie dochodów, wydatków, limitów zobowiązań, 
danych uzupeBniających, przychodów, rozchodów, {ródeB pokrycia deficytu bud}etowego 
oraz zaBącznika nr 2 czyli wykazu przedsi�wzi�ć gdzie dokonujemy zmiany w zakresie  
przedsi�wzi�cia realizacja grantów w ramach Mi�dzynarodowego Funduszu 
Wyszehradzkiego „Budowanie mostów mi�dzynarodowych partnerstwo spoBeczne jako 
narz�dzie wzmocnienia lokalnej ekonomii wsparcie ekonomii spoBecznej”, gdzie zwi�kszamy 
limit na rok 2023. Oprócz tego zmieniają si� obja\nienia przyj�tych warto\ci w związku ze 
zmianami dochodów i wydatków. Prosz� Państwa do tego projektu proponujemy Państwu 
autopoprawk�. Autopoprawka jest związana ze zmianami w dochodach i wydatkach, które 
równie} zostaną Państwu w formie autopoprawki przedstawione, a zmiany dotyczą pozycji 
takich jak dochody ogóBem, dochody bie}ące, dochody z tytuBu dotacji i \rodków, wydatki 
ogóBem, wydatki bie}ące, wydatki na wynagrodzenia i pochodne zmieniają si� równie} o 
jedną setną, dwie setne w zale}no\ci od pozycji warto\ci wska{ników zadBu}enia.  Zmiana 
wynika z zapotrzebowania oczekiwanej kwoty dotacji z terminem wypBaty w miesiącu 
kwietniu \rodków na wypBat� zwrotu od podatku akcyzowego dla producentów rolnych, która 
to dotacja w oczekiwanej kwocie wynosi 1.222.641,21 zB. Termin wypBaty tych \rodków to 
koniec kwietnia. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku za przedstawienie projektu uchwaBy oraz autopoprawki. ChciaBem 
poinformować Państwa, }e Komisja Bud}etu spotkaBa si� przy okazji poBączonych Komisji 
Rady i zaopiniowaBa projekt uchwaBy pozytywnie. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby 
zadać pytanie dotyczące projektu oraz autopoprawki? Nie widz� zgBoszeń. W związku z tym 
proponuj�, }eby\my przeszli do gBosowania. Mamy dwa gBosowania przed sobą. Pierwsze 
dotyczące autopoprawki i drugie ju} uchwaBy ewentualnie po podj�tej autopoprawce, je}eli 
ona b�dzie rozpatrzona pozytywnie. Pierwsze gBosowanie to jest autopoprawka do uchwaBy 
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dotyczącej zmiany uchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej Krobi z dnia 19 grudnia 2022 
roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. 

Autopoprawka stanowi zaBącznik nr 3 do protokoBu. 
GBosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr 
LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Leszek WBodarczyk 

NIEOBECNI (1) Marian Toporowicz 

GBosowano UchwaBę Nr LVIII/500/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 kwietnia               
2023 r. w sprawie: zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia                        
19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 

2031. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Leszek WBodarczyk 

NIEOBECNI (1) Marian Toporowicz 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy budżetowej Gminy 
Krobia na rok 2023. 

I ponownie prosz� o zabranie gBosu Pana Skarbnika Damiana Walczaka. 
      Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

      Szanowni Państwo. W uchwale bud}etowej, którą pierwotnie przedstawili\my 
proponowali\my dokonanie kolejnych nast�pujących zmian. W dziale  400 zmniejszenie 
dochodów z tytuBu sprzeda}y w�gla po preferencyjnych cenach. W dziale 600 zmniejszenie 
planu \rodków z tytuBu projektu z udziaBem \rodków unijnych, rewitalizacja, te \rodki 
wpByn�By w grudniu poprzedniego roku. Dalej dochody ze sprzeda}y nieruchomo\ci 
proponujemy wprowadzić, to są sprzeda} nieruchomo\ci w Domachowie i w Krobi. W dziale 
801 korekta \rodków w ramach projektu „Nauka poprzez do\wiadczanie i 
eksperymentowanie”. Przyj�cie \rodków rodziców, to są darowizny w związku z 
otrzymaniem dofinansowania na realizacj� programu „Poznaj Polsk�” i konieczno\cią 
zabezpieczenia wkBadu wBasnego. Przyjmujemy równie} \rodki z dotacji na realizacj� tego 
programu. W dziale 852 dochody z Funduszu Pomocy z porozumienia z Powiatem i 

Województwem Wielkopolskim. W dziale 853 zwi�kszamy \rodki na fundusz 
przeciwdziaBania covid, na wypBaty dodatków gazowych. W dziale 854 dotacja na stypendia, 

pomoc materialna dla uczniów. W dziale 855 zwi�kszenie dotacji na realizacj� tych 
końcowych wypBat w ramach programu 500+. W dziale 900 zwi�kszamy \rodki z tytuBu 
korekt faktur za rok 2022 opBaty za gaz. W dziale 921 zmniejszamy plan \rodków z tytuBu 
projektu z udziaBem \rodków Unii Europejskiej rewitalizacja przestrzeni miejskiej Krobi. Je\li 
chodzi o wydatki w dziale 600 dokonujemy przeniesienia \rodków na zapBat� odszkodowań 
przyj�tych z mocy prawa, dotyczy to przebudowy dróg Sobieskiego, Korczaka, Zachodniej. 

Zwi�kszamy na przyBącze energetyczne. Przenosimy \rodki w ramach administracji 
zwi�kszając plan na PFRON, jak równie} na projekt wyszehradzki. To są \rodki 
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niewykorzystane z poprzedniego roku w kwocie 15.179,29 zB.  W dziale 754 zwi�kszamy na 
fundusz wsparcia Policji w kwocie 20.000, w związku z wnioskiem Pana Komendanta. W 
dziale 758 zwi�kszamy rezerw� inwestycyjną o 16.000. W dziale 801 dokonujemy szeregu 
zmian w związku z programem „Poznaj Polsk�”. To są \rodki z tytuBu darowizny rodziców, 
jak równie} tytuB dotacji na realizacj� tego programu. Zmniejszamy \rodki niekwalifikowalne 
w ramach projektu „Nauka poprzez do\wiadczanie”.  W dziale 852, 854 oraz 855 zmiany są 
związane z dotacjami, o których mówili\my przy okazji dochodów. W dziale 853 dodatkowo 
zwi�kszamy \rodki na zadania z funduszu covid, dodatki gazowe. W dziale 855 równie} 
dokonujemy zabezpieczenia \rodków na dotacje dla Niepublicznego |Bobka. W dziale 900 
przenosimy \rodki w ramach programu „Czyste Powietrze”. Tworzymy nowe zadanie 
inwestycyjne w zakresie I etapu prac budowlanych na wykonanie wiaty rekreacyjnej w 

Nieparcie. W dziale 921 zwi�kszamy dotacj� podmiotową dla Centrum Kultury w związku z 
wnioskiem dyrektora o konieczno\ć zabezpieczania \rodków wBasnych na program „Kulisy 
Kultury” oraz na organizacj� Dni Krobi. Konsekwencją zmian w zakresie dochodów i 
wydatków są zmiany w zaBącznikach 3-9, zwi�ksza si� deficyt bud}etowy, który jednak 
pokryty b�dzie wolnymi \rodkami oraz z przychodami z niewykorzystanych \rodków z lat 
ubiegBych. Prosz� Państwa do tego projektu    uchwaBy proponujemy równie} autopoprawk�. 
Autopoprawka jest związana ze zmianą w dochodach i wydatkach. W dochodach w dziale 
010 przyjmujemy dotacj� na zwrot podatku akcyzowego dla producentów rolnych. Ta dotacja 
jeszcze nie wpByn�Ba. Informacja od Wojewody równie} jeszcze nie wpByn�Ba, natomiast 
termin realizacji tych \wiadczeń to koniec kwietnia. [rodki, o które zawnioskowali\my 
powinny przyj\ć w najbli}szych dniach. Je\li chodzi z kolei o wydatki to równie} 
przyjmujemy te \rodki w ramach tej dotacji. W dziale 600 dokonujemy zwi�kszenia na 
rewitalizacj� Rynku w zakresie \rodków niekwalifikowalnych. W dziale 750 przenosimy 
\rodki w ramach delegacji krajowych i zagranicznych. W dziale 758 dokonujemy korekty 
inwestycyjnej, pierwotnie ta rezerwa inwestycyjna miaBa wzrosnąć o 16.000. W związku z 
zabezpieczeniem \rodków na wydatki nie kwalifikowane w ramach rewitalizacji Rynku 
proponujemy wzrost nie o 16.000 tylko o 6.000 zB. W dziale 801 przyniesienie dotyczy 
SzkoBy Podstawowej w Pudliszkach na umow� cywilnoprawną. I w dziale 926 przeniesienia 
na remonty placu zabaw. Oprócz zaBączników nr 1 i 2 nowe brzmienie otrzymują równie} 
pozostaBe zaBączniki, które są bezpo\rednio związane z kwotami dochodów i wydatków. 
Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dzi�kuj� Panu Skarbnikowi za przedstawienie autopoprawki oraz projektu uchwaBy. Komisja 
Bud}etu wypowiedziaBa si� pozytywnie na temat projektu uchwaBy podczas posiedzenia 
poniedziaBkowego. Czy pomimo tego czy kto\ z Państwa chciaBby zabrać gBos? Nie widz� 
zgBoszeń. Podobnie jak w poprzednim punkcie mamy dwa gBosowania. Pierwsze to jest 
gBosowanie nad autopoprawką do uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud}etowej Gminy 
Krobia na rok 2023. 

Autopoprawka stanowi zaBącznik nr 4 do protokoBu. 
GBosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy 
bud}etowej Gminy Krobia na rok 2023. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Leszek WBodarczyk 

NIEOBECNI (1) Marian Toporowicz 
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GBosowano UchwaBę Nr LVIII/501/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 kwietnia               
2023 r.w sprawie: zmiany uchwaBy bud}etowej Gminy Krobia na rok 2023. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Leszek WBodarczyk 

NIEOBECNI (1) Marian Toporowicz 

 

10. Wolne gBosy i wnioski. 
     Czy kto\ z Państwa chciaBby zabrać gBos? Nie widz�. Przechodzimy do punktu 11 to jest 

zakończenie. Dzi�kuj� Państwu, tak jest kto\ to prosz� bardzo jeszcze cofniemy si� do punktu 
10. Prosz� Panią do mikrofonu przy mównicy czyli wracamy do punktu 10 ponownie go 
otwieramy. 

      Mieszkanka Krobi Pani Grażyna Rosik: 
      Ja mam takie zapytanie do Pana Burmistrza i do Państwa Radnych odno\nie projektu „CiepBe 

mieszkanie”. Dlaczego Gmina nie przystąpiBa w zeszBym roku do tego projektu? My by\my, 
ja mieszkam w blokach SpóBdzielni Mieszkaniowej i my by\my na tym skorzystali. Bo to 
byBy dosyć du}e pieniądze do wzi�cia. ChciaBabym uzyskać odpowied{ dlaczego Gmina nie 
przystąpiBa. Jest jeszcze okazja w tym roku przystąpić do końca roku do tego programu 
„CiepBe mieszkanie”. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

      Dzi�kuj� bardzo. Panie Burmistrzu prosimy o odpowied{. 
      Burmistrz Krobi Aukasz Kubiak: 
      Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Szanowna Pani. Gmina Krobia na ten 

moment nie przystąpiBa do tego programu. Zgadza si�. ZapytaBa Pani dlaczego. W pierwszej 
kolejno\ci powiem tak, }e nie mieli\my zgBoszeń ze strony mieszkańców, którzy byliby 
zainteresowani wBa\nie skorzystaniem z tego rządowego programu. Dlatego powiedziaBem nie 
mieli\my zgBoszeń ze strony mieszkańców. Do 31 grudnia tak ubiegBego roku, tak jak Pani 
sBusznie zaznaczyBa, bo te} Szanowni Państwo Radni }eby te} wiedzieli, }e ten program 

rozpocząB si� w lipcu ubiegBego roku i pierwszy nabór, tak jak Pani sBusznie powiedziaBa, miaB 
miejsce do końca ubiegBego roku. Wi�c w tym okresie tych wniosków ze strony mieszkańców 
do nas, do urz�du, nie byBo. Takie wnioski nie wpByn�By, }eby Gmina realizowaBa program, bo 
jak Pani doskonale te} wie, a Państwu te} przypomn�, Gmina mo}e być wnioskodawcą do 
Narodowego Funduszu Ochrony [rodowiska Gospodarki Wodnej w ramach tego programu i 
pó{niej Gmina b�dzie dalej mogBa przekazywać te \rodki w formie dotacji danym osobom 

fizycznym, którzy zamieszkują budynki wielorodzinne. Mówimy tutaj o osobach, które 
mieszkają czy w budynkach administrowanych przez spóBdzielnie mieszkaniowe, tudzie} czy 
wspólnoty mieszkaniowe, wi�c Szanowni Państwo, tak jak Pani powiedziaBa, drugi nabór 
trwa lub b�dzie ogBoszony. Sprawdzamy czy ten drugi nabór ju} jest ogBoszony. Nie, na dzień 
dzisiejszy, na dzień 20 kwietnia ten drugi nabór Szanowni Państwo, droga Pani nie jest 
ogBoszony. Ma być ogBoszony do 31 grudnia 2023 roku. I tutaj droga Pani i Szanowni 

Państwo Radni pojawiBy si� w styczniu pojedyncze wnioski mieszkańców, mi�dzy innymi 
spotkaBem si� wraz z pracownikami, z kilkorgiem mieszkańców z jednej ze wspólnot  
mieszkaniowych w Nieparcie. Te} byBa rozmowa bodaj}e z Przewodniczącą Rady Nadzorczej 
naszej spóBdzielni mieszkaniowej w Krobi z pracownikami naszego wydziaBu. Wi�c te} 
przekazali\my, }e caBy czas jeste\my zainteresowani tym programem. Tylko te} pojawiBy si� 
takie pytania czy b�dzie mo}na ocieplić na przykBad blok mieszkalny. Z tego jak Pani na 

pewno wie, a Państwo Radni mogą tego jeszcze nie wiedzieć, nie, ten program akurat nie 
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przewiduje termomodernizacji, tylko przewiduje wymian� nieefektywnych {ródeB ciepBa czyli 
mo}na powiedzieć kotBów na paliwo na przykBad staBe, czy na w�giel, na gaz, na pomp� 
ciepBa, etc., efektywne {ródBa ciepBa. Mo}na oczywi\cie te} wymienić stolark� okienną i 
stolark� te} drzwiową. Mo}na te} Szanowni Państwo uzyskać dofinansowanie na wentylacj� 
mechaniczną z rekuperacją i te} jeszcze inne mo}na powiedzieć drobniejsze elementy 
wyposa}enia budynku wielorodzinnego. Ale nie mo}na, tak przynajmniej ten program na 
dzisiaj stanowi, ocieplić styropianem, czy weBną bloku mieszkalnego. I wiele wBa\nie 
wniosków, te} od razu Pani powiem wBa\nie dotyczyBo termomodernizacji. Mówili\my, }e ten 
program nie dotyczy termomodernizacji wi�c takie informacje byBy. Od stycznia analizujemy 
ten  wniosek, ten program, wnioski pojedyncze z Niepartu i z Krobi jakie si� pojawiBy. Jak ten 
nabór b�dzie ogBoszony te} droga Pani my si� spotkamy z przedstawicielami naszych 
spóBdzielni mieszkaniowych, wspólnot mieszkaniowych, }eby te} zapytać czy b�dzie 
zainteresowanie wi�kszej grupy osób, ni} tych tylko kilkorga, które wcze\niej te} 
wymieniBem i które to osoby do nas do Urz�du Miejskiego w Krobi, chyba, }e Państwo Radni 
te} otrzymali takie informacje, to te} prosz� o przekazanie takich wniosków, to wtedy 
spotkamy si� z tymi osobami i podejmiemy decyzj� czy Gmina Krobia b�dzie w takim 
programie braBa udziaB. Tam te} są okre\lone wska{niki, które trzeba speBnić. Wi�c ja bym o 
tych szczegóBach, ale jak najbardziej droga Pani jeste\my zawsze zainteresowani ka}dym 
programem. Od 2018 roku Gmina Krobia ju} realizuje wBasny gminny program dotyczący 
zakupu kotów na gaz, na paliwo elektryczne, na paliwo olejowe, wymieniamy te kopciuchy i 
wBa\nie dofinansujemy wBa\nie mieszkańców na wymian� tych kopciuchów na te bardziej 
efektywne ekologiczne {ródBa ciepBa. I te} droga Pani wBa\nie od trzech lat wBa\nie bierzemy 
udziaB w tym programie „Czyste powietrze” w tym szerokim programie Rządowym „Czyste 
powietrze” i mieszkańcy nie muszą jechać do Poznania, tylko mogą przyj\ć do Urz�du. 
Mamy punkt wBa\nie konsultacyjny na Wyspie Kasztelańskiej w PaBacu na fosie i tam te} 
mo}na wnioski w ramach tego gBównego programu Rządowego „Czyste powietrze” zgBosić. 
Wiadomo gBównie dotyczy on budynków jednorodzinnych, a ten, który Pani wymieniBa 
„CiepBe powietrze” on jest jakby kontynuacją tego gBównego programu rządowego. DokBadnie 
tak mówimy o „CiepBym mieszkaniu”. Dlatego mówi� teraz chcemy jak najbardziej z tego 
naboru skorzystać. Szanowni Państwo to jest program wieloletni on si� rozpocząB w 2022 
roku, a b�dzie trwaB co najmniej do roku 2026. Wi�c jak najbardziej jeste\my dopiero na 
starcie tego programu, wi�c je}eli b�dzie du}e zainteresowanie Państwa, mieszkańców, 
zarządcy i lokatorów, to są osoby fizyczne poszczególnych wspólnot i spóBdzielni, jak 
najbardziej Szanowni Państwo b�dziemy rozwa}ać mo}liwo\ć do zBo}enia tego wniosku w 
ramach tego programu „CiepBe mieszkanie”. To Gmina b�dzie wnioskodawcą. Gmina b�dzie 
musiaBa wystąpić w oparciu o ilo\ć zgBoszonych wniosków do Gminy, czyli musimy te 
wszystkie lokale mieszkalne policzyć i zobaczyć na co b�dą Państwo o te \rodki wyst�pować. 
Dotacja jest bodaj}e od kilkunastu do maksymalnie 40.000 zB, wi�c te} musimy okre\lić 
zapotrzebowanie, czy to b�dzie 5 wniosków czy b�dzie 50 na przykBad. Wi�c mówi�, }e z 
tych spotkań, które b�dziemy w najbli}szym czasie organizować z Państwem to b�dziemy ju} 
mieć mo}na powiedzieć informacj� zwrotną jakie jest zainteresowanie. Tak wi�c prosz� o 
cierpliwo\ć.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

      Dzi�kuj� bardzo. Rozumiemy, }e ta sytuacja wynika te} ze zmian cen energii, które 
spowodowaBy, }e rzeczywi\cie mieszkańcy szczególnie w SpóBdzielni Mieszkaniowej w 
Krobi te} bardzo odczuli te zmiany. My na pewno te} ze strony Rady b�dziemy te} tak jak 
Pan Burmistrz powiedziaB zainteresowani tym, }eby te} Państwo czy w Krobi, czy na 
poszczególnych soBectwach w takiej sytuacji te} być zaanga}owanym i pomoc w tej sytuacji. 
Wi�c to uzupeBnienie jakby Burmistrza wypowiedzi. Czy kto\ jeszcze z Państwa chce zabrać 
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gBos? Nie widz�. Zamykam ju} teraz na pewno punkt 10 i przychodzimy do ostatniego 
punktu. 

 

11. Zakończenie. 
ChciaBem podzi�kować wszystkim osobom, które przygotowaBy dzisiejszą sesj�. Wszystkim 
osobom obecnym za przybycie, Państwu Radnym za podj�te uchwaBy. Osobom, które 
zdecydowaBy si� \ledzić nasze obrady tak}e dzi�kuj� za uwag�. Zamykam LVIII sesj� Rady 
Miejskiej. Dzi�kuj� bardzo. 
 

ProtokóB sporządziBa : 
Aurelia Sikorska 


